
Zn: KRG.0012.3.2021

Protokół Nr 3/2021

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy

odbytego w dniu 18 sierpnia 2021roku

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Fałkowie.

Ad pkt 1.

Posiedzenie otworzył Przewodnicz4cy Rady Gminy Piotr Gonerka i na
wstępie powitał cztonków poszczególnych Komi sj i.
Stwierdził, ie na stan 15 członków Komisji zgodnie z list4 obecności
w posiedzeniu udział bięrze 15, co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych decyzji.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Następnie Przewodniczący Komisj i powitał:

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,
- Skarbnika Gminy An.'ę Wajnberger,
- Radcę prawnego Zygmunta Ptaka,
- Inspektora d.s pozyskiwania funduszy PawŁa Pękalę

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu.

Ad pkt 2.

Wraz z zaproszeniami uczestnicy posiedzenia otrzymali proponowany
porzqdek posiedzenia w zwiqzku z tym Przewodniczęcy Rady Gminy zwtócit
się o zgłaszanię Zmran do tego porz4dku.
Do "proponowanego porzędku nikt nie zgłaszał zmian, więc został przyjęty
jednogłośnie i stanowt załącznik nr 3 do niniejszego protokółu w następujęcym
brzmieniu:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
f . Przyjęcie porz4dku posiedzenia.
3, Przyjęcie protokofu z poprzedniego posiedzenia wszystkich Komisji.
4. Zapoznanie się Z projektem uchwaŁy w sprawie zmian Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Fałków nalataz\Zl _2026.
5. Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie zmian w budzecie gminy

Fałków na 2021 rok.
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Zapoznanie się z projektem uchwały W sprawie udzielenia pomocy
fi nans owej P owi atowi Ko ne cki emu na rc alizacj ę zadani a pub 1 i czne g o .

Zapoznanie się z projektem uchwaĘ w sprawie dotacji dla Parafii Fałków
na prace konserwatorskie i restauratorskie.
Wolne wnioski i informacje.
Zakończenie po sied zenia.

Ad pkt 3.

Przyst4piono do przyjęcia protokołu Z poprzedniego wspólnego
posiedzenia Komisji. Nie zgt.oszono zadnych uwag do Protokołu Nr 2l202I
z ostatniego wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji z dnia 11 czerwca202I
roku i został jednogłośnie przyjęty.

Ad pkt 4.

Na wstępie Przewodniczący Rady Grniny poinformorvał" ze sesja została
zwatana na wniosek wójta Ń zwi4zku z koniecznościę zmian w budzecie, które
Są Wymagane przy składaniu kolejnych wniosków Z programów pomocowych
do 20 sierpnia. Następnie oddał prowadzenie posiedzęnia Przervodnicz4cemu
Komisji Rewizyjnej Grzegor,zowi Baranowi, który udzielił głosu Skarbnikowi
Gminy Pani Annie Wajnberger. Pani Skarbnik zapaznata wsrystkich z projektem
uchwaty w sprawie zmian Wie1oletniej Prognory Finansowej Gminy Fałków na
lata20fl - 20f6.

Ad pkt 5.

" w Ęrnr punkcie Przewodn\czący Komisji Grzegtrz Baran równiei
ponownie poprosił o głos Panię Skarbnik Annę Wajnberger' która zapoznał"a

wseystkich radnych omawiając projekt uchwaty w sprawię zmian w Budzęcie
Gnrinv Fałków na2021 rok.

Ad pkt 6.

Następnie prowadzenie obrad przejął Przewodnicz4cy Komisji Rozwoju
Gospodarczego Jan Rutowicz, który po raz kolejny poprosił o zabranie gtosu
Pani4 Skarbnik Gminy Annę Wajnberger. Pani Skarbnik ornówiła projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Koneckiemu na

rea|izaćję zadania publicznego.^Zadarue to dotycz>l rcmontu drogi powiator,Tej
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Ad pkt 7.

W tym punkcie prowadzenie ptzejął Przewodniczqcy Komisji
obywatetrskiej Bogusław Bartos. Poprosił on inspektora ds. pozyskiwania
funduszy europejskich Pana Pawła Pękalę by omówit projekt kolejhei uchwały
w sprawie dotacji dla Parafii Fałków na pracę konserwatorskie i ręstauratorskie.
Inspektor wyjaśnit, ze Parafta Fatków uzyskała pozwolenie i rozpoczęta
realizację prac zwiqzanych Z renowację zabykowej ambony w kościele
W Fałkowie. obiekt ten jest wpisany do rejestru zabykow województwa
świętokrzyskiego, w związku z czym gmina moze dofinansować remont takiego
zabyku nawet w 100%. Umowa z wykonawc4 opiewa na kwotę ponad 95 000
złotych.
Radna Agnieszka Zenka _ Zganiacz zapytaŁa czy ksi4dz proboszcz fatkowskiej
parafii określił się co do kwoty dofinansowania. Inspektor Pękala odpowiedział,
Żeksiqdz yuiz optacił faktury Zaręnowację na kwotę ponad 30 000 zł.

Wójt Henryk Konieczny Zaproponował, żeby udzielic dotacji w kwocie
40 000 zł. W tym miejscu głos zabrała radnaBlzbięta Sliwińska, której zdaniem
jest to duza kwota i bior4c pod uwagę fakt, zeparafla Fałków jest dość duza,
ksi4dz osi4ga dochody ze ślubów, pogtzebów jej zdanien kwota dotacji
w wysokości 20 }aa ń byłaby wystarczająca.

o gtos poprosiła radna Agnieszka Zęnka _ Zganiacz, która powiedziała,
ze kościót nie jest biedn4 instytuc.iq i jeśli Zaczynajakieś roboty to powinien
wiedzieć za jak4 sumę stać go to robić. Zdaniem radnej maŻna by te pieniądze
przeznaczyć np. na place zabaw dla dzieci.

Przewodniczqcy Rady Gminy powiedział, ze znane mu są kościeine
realia. opłaty za śluby czy pogrzeby stanowią wynagrodzęnia dla księiy,
natomiast kościót i parafia utrzymuje się z ofiar wiernych, tj" z tacy i datkow
parafian. W związku z powyzszynr radna Elzbieta Sliwińska zapytaŁa, ezy
ksiądz ogłosił zbiorkę pieniędzy wśród paraftan, Przewodniczący Rady Grrrin;,
odporviedział, ze nie styszał takiego ogłoszenia, a|e skoro juz ksiądz zapłacit
ponad 30 000 to z pewności4 zrablt to z ofiar wiernych.

W tym miejscu radny Jan Rutowiczprzypomniał, ie w poprzednich latach
rada udzielata dotacji dla Kościota w Czermnie, więc tetaz mozna wspornóc
fałkowski Kościót.

Przęwodniczqcy Rady Gminy podkreślił, ze pieniądze nie sąprzeznac7.afte
dla księdza, ale dla parafii, dla naszego społeczeństwa'
Radna Monika Stefańska powiedziaŁa, ze zgadza się z propozycj4 wójta na
dotację w wysokości 40 000 zt.

Radna Maryla Domanska zapytala, czy jest
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wysoI{ości udzię1anych dotacji dla pi:szczególnych parafii na t*ręnie gminy'
odpowiedziaŁ na tt: pytanie radca pra\Ąllly Urzędu Gmin'v 7-.ygłnunt Fla}<, kt*ry
wyporviedziat się, ze prz.ez lata pracy w Fatkorvie uczestniczyt w rczll.}swach
i pomagał w wielu aspektach zarótxtnc parafii w Fatkorvie jai< i w Czerrnnię.
W tej chwili rł' kościele ią, Fatkowie trwa ostatni etap prac' Wiclać starania
księdza proboszcza, Że dba CI renclwacje rvnętrza kościoła .iuk np.

wvren:lontcWany ołtarz gtówny, ołtarz* błczne' Remont anrb*ny jes{

ur'vieńczenieln prac renouac1'inych wnętrza kościota. Pan radca pceikreślił, ze
pamięta fakt' ze r1o kościota w Czermnie udzielane ł:yłi, w latach poprzednic}"l

r-nacznię większe dotacje niz elo kościota w Fatkowie.
Radna Elzbieta Sliwińska powiedziat.a, Ż*jest zgodna co do uelzielarria dotacii"
ale .!est to wysoka kwota, bo często słyszym3,, ie w budzecie gmin3,' bra}<uie

śrclclkow, "ieśli ktoś z,;wróci się o jakąś ponrclc na inne dz.iatania" Stąd.iej pytanie,

cz-v parafianie tez uczestnic,Z,4 w sktadkach, Ł:o w parafii lr, Czermnie taki*
składki s4 juz od l8 lat.

Przewodniu4cy Rady Gminy ocipart, ze skełro .iułi :,z,ęśc śr*etrkÓw .iest
zapłacona to ksiądz to zr*bił Z parafia|n;'ch pieniędzy. ?*r-,a tym c1otaejx'

z budżetu gnrin3, będzie stanowić częśĆ potrze bnych środków, prawi* fl3 suttłj
będzie to ofiara parafian'

W tym miejscu radny Jarosław Kaczmarek z,abrał gł*s i płwieóział" Ż*.

znajduje się w specyficznej sytuacji, poniewaz repręzentuje paraf1ę Skórkowice
i tęz kiedyś chciałby wyst4pić dla niej o .iakieś środki. Ksiądz pr*b*szt,.z

tamtejszej parafii składał wnioski, ale nie zostały 0ne pozytyu.nie rlzpat;lz,ón*
przez konserwatora zabytkorv.

Radna Anna P1uta podkreśiiła, ze nalezy się ukłon w stronę rttadzy. z"'

chce pomoc parafii' Skoro będzie udzielona taka p*rnoc, to sk"tadka od paratrian

będzi* mniejsza, będzie lią d'|a mieszkańeow.
Zabkrąąc gtos parr wójt poiviedziat, ze nie jesteśmy bieclną gminą, ale tez nie
jesteśmy. i za baga{ą. }'Jie jest mozlirvyln by lvystarczyła na wszystkie potreeb'v

mie*zkańcow Dopłacamy jeclnak do rł,ody. do odpadórv' .}esteśr-łly w;'płacalni,
pomagamy spclłeczeństwu. T.Jie rywalizujmy' iie środktłw przez'nacz:e,-Y1y na

Faratlę w Czermnie, a ile do Farafii w Fałktlwie, przyznajenry' pomoe "jeśli "iest
wniosek zasadny, gdy poprzęZ to wspoffiagamy ręnowac3e lv nas?.ye'.ż

ko*ciołach, 
,Z'gadzit sie pan wojt, ZĆ propo*owana kwota nie .iest niska, ;lle

rąl stosunku do całi:ści kosztÓll,' uwaŻa, ie taka dotacja powinna byc przyzna'},ó"

Przewadniczqcy poddał wniosek o gtosowanie w sprawie udzieienia dotac"ii

w klvocie 40.000 zł. Wszy'scy radnijednonryślnie bytri ,,,7'a,,.

Ad pkt 8.

W tym punkcie gt.os zabrał. radny Grzegorz Zganiacz, który poprosił
o wstępne v,yraienie zgody, by oSP Fałków byta gospodarzem i zarz4dc4



całego obiektu _ remizy oSP w Fałkowie, tącznie ze świetlicq _ do czasu
opracowania regulaminu.
Wójt Henryk Konieczny odpowiedziat, ię wchwili obecnej opracowywane S4

przęz paniq Sekretarz Regulaminy wprowad.zaJqae zasady korzystania
z obiektów uiyteczności publicznej. W niedalekim czasie zostan4 one
przedstawione radzie w formie projektów uchwał.

Ad pkt 9.

W zwiqzku Ze Zrealizowanięm porządku wspólnego posiedzęnta Komisji
Przewodnicz4cy Rady Gminy Piotr Gonerka podziękował wszystkirn za udziaŁ
i zamkn4Ł posiedzenie.

Na tym protokół zakończona.

Protokołowała:

INSPEKTOR
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